
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2011-10-20, § 9 

 

 Tid Torsdagen den 20 oktober 2011 kl 16.00 – 16.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat  Torsdagen den 25 oktober 2011 

 
 

 

 

Maria Östberg Svanelind Jan Tigerström 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Maria Östberg Svanelind (S)  tjänstgörande ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)    

Daniel Forslund (FP)  

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)  

Maria Nygård (S)  

Gabrielle Gjerswold (MP)  

Åke Askensten (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

  

Per Hallberg (M) för Joakim Larsson (M) 

Therese Carlborg (M) för Lars Svärd (M)  

Thereze Randquist (M)  för Sebastian Carlsson (M)  

Gustav Johansson (M) för Christoffer Järkeborn (M) 

 

Ersättare: 

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Sara Gunnerud (S)  

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Marita Ainheim, Ann-Charlotte Bergqvist, Petra 

Dalunde, Gunnar Jensen, Eva Olofsson, Martin Skillbäck samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Martin Edgélius. 

 

 

 



  

 
 § 9 

Skrivelse om att utreda hur klimatförändringens miljöeffekter 

påverkar behovet av åtgärder på kort och lång sikt för 

Stockholms stad p g a stigande havsyta. Svar på remiss 
Dnr E2011-000-01249 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Kommunstyrelsens remiss av skrivelsen besvaras med exploateringskontorets 

 tjänsteutlåtande. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 27 september 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Jan Tigerström m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin (C) och Gabrielle 

 Gjerswold m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

2) Tjänstgörande ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-

 Margarethe Livh (V) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

 

 Avslå kontorets förslag till beslut 

 Föreslå att kontoret begär att kommunstyrelsen snarast begär att SMHI gör en 

 bedömning av risken för att havsytan stiger med 1,5 och 2, 0 m till år 2100 

 baserade på det senaste årets vetenskapliga rön inklusive den rapport som 

 Arktiska Rådets arbetsgrupp tagit fram. 

 Samt därutöver anföra följande: 

 

 Det är viktigare än någonsin att vi nu tar de allt tätare larmen som kommer på 

 allvar. Havsytans nivåhöjning styrs nästan uteslutande av den takt med vilken 

 isen på Grönland smälter. Kunskapen om de processer som styr denna 

 avsmältning är otillräcklig och ny kunskap tillkommer kontinuerligt. Det är 

 därför helt nödvändigt att staden gör en förnyad bedömning av de allra senaste 

 vetenskapliga rönen så att väl underbyggda beslut rörande i första hand Slussen 

 kan tas så snart som möjligt samtidigt som en övergripande strategi kan 

 utarbetas för hur havsnivåhöjningen ska hanteras långsiktigt. 

 

 Vi måste allvarligt analysera hur vi långsiktigt ska hantera havsytans höjning i 

 hela regionen. 

 

Beslutsgång 

Tjänstgörande ordföranden Maria Östberg Svanelind (S) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt Jan Tigerströms m.fl. (M), Daniel Forslunds 

(FP), Johan Hedins (C) och Gabrielle Gjerswolds m.fl. (MP) förslag.  

 

Reservation 

Tjänstgörande ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Ann-Margarethe 

Livh (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 



  

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Gabrielle Gjerswolds m.fl. (MP) enligt följande: 

 

 Det råder osäkerhet vilka konsekvenserna blir för Stockholm av 

 klimatförändringarna. Hur mycket kommer havsnivån att stiga? Hur mycket kan 

 "motverkas" genom  landhöjningen (strandförskjutningen)? Hur stor är 

 översvämningsrisken i Mälarområdet på grund av den kraftigt ökade 

 nederbörden under vinterhalvåret (ca 40 procent mer nederbörd)? Klarar den nu 

 projekterade Slussen att avvattna den ökande mängden vatten från Mälaren? 

 Mälaren har ett stort avrinningsområde vilket innebär att förändringar i 

 nederbördsmängderna får stora konsekvenser för Mälarens vattennivå. 

  

 Vid riskanalyser ("risk managment") ska man alltid utgå från det värsta 

 scenariot. Det förefaller som inte har skett i tillräcklig grad vid projekteringen av 

 nya Slussen. Länsstyrelsen har ännu inte kommit med någon analys av vad som 

 kan hända vid de extrema klimaförändringar som många forskare varnar för. 

  

 Den ökande mängden vatten som skall avvattnas genom Slussen blir inte mindre 

 genom landhöjningen. Konsekvenserna av en stigande havsnivå (Saltsjön) kan 

 däremot till del motverkas av landhöjningen.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


